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Protokół Nr XXI/2017 
z XXI sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 31 stycznia 2017 roku 
 

 Sesja Rady Gminy Fabianki rozpoczęła się o godz. 1605 i trwała do godz. 1905. Uczestniczyli w niej 
radni według załączonej listy obecności, sołtysi oraz Rady sołeckie z terenu gminy, Wójt Gminy - Zbigniew 
Słomski, Zastępca Skarbnika Gminy – Maria Walczak, Radny Powiatowy Jan Krzyżanowski, Radny Powia-
towy Tomasz Jezierski, Kierownik GZO – Marek Migdał, Kierownik ZGK – Piotr Kujawski, Kierownik RFZ 
- Waldemar Marciniak. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXI sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 13 radnych. Brak Radnego Tomasza Janiaka oraz Radnego Piotra Jettera. Następnie 
powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy oraz 
sołtysów. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zawnioskował o dodanie projektu uchwały do porządku obrad, w pkt 

9 dodać: 
  ppkt 9) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków  ko-

munikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Fabianki oraz  warunków i 
zasad korzystania z tych obiektów.  

   
W związku z brakiem dalszych wniosków, co do treści porządku obrad Przewodniczący RG zarządził głoso-
wanie nad zgłoszonym wnioskiem do porządku obrad. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad projektu uchwały zmie-
niającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzają-
cym jest Gmina Fabianki oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
 
Porządek obrad rozszerzono poprzez dodanie w pkt 9 ppkt. 9 w następującym brzmieniu:     
„9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub za-
rządzającym jest Gmina Fabianki oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia całości porządku obrad 

z poprawkami włącznie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXI sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie XXI sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
7. Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach z działalności w 2016 r. 
8. Przedstawienie sprawozdań z działalności w 2016 roku VII kadencji Rady Gminy Fabianki oraz poszcze-

gólnych komisji rady gminy.   
9. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) zmiany do budżetu na 2017 r., 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 

2017-2037, 
3) przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na po-

szczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Fa-
bianki w 2016 r., 

4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok, 
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5) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy na 2017 rok, 
6) przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Fabianki na 2017 r., 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organi-

zacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017” 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbie-
rania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w  za-
mian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami  komunalnymi, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem  lub 
zarządzającym jest Gmina Fabianki oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
12. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
13. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XX z sesji 

RG w dniu 29 grudnia 2016 r. 
 
Brak pytań. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” przyjęła 
protokół Nr XX/2016 sesji RG Fabianki z dnia 29 grudnia 2016 roku. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie mię-

dzysesyjnym od 30.12.2016 r. do 31.01.2017 r. Poinformował, że wspólnie z Wójtem Gminy Fa-
bianki Zbigniewem Słomskim wzięli udział w zebraniach sprawozdawczych organizowanych przez 
Zarządy jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Fabianki.  

  W okresie międzysesyjnym odbył kilka spotkań z Wójtem Gminy Fabianki w następujących 
tematach bieżących: 

 - zmiany w systemie oświaty, 
 - budowa sali gimnastycznej przy szkole w Szpetalu Górnym, 
 - budowa ronda w Szpetalu Górnym, 
 - realizacja I etapu budowy kanalizacji w Szpetalu Górnym, 
 - budowy instalacji fotowoltaicznych. 
   
Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX sesji RG Fabianki (w załą-

czeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym od 
30.12.2016 r. do 21.01.2017 r. Poinformował, że 2 stycznia – zarządzeniem Wójta gminy powołany 
został Zespół ds. zarządzania projektem pn. „Przygotowanie programu rewitalizacji dla gminy Fa-
bianki” w składzie: Waldemar Marciniak  - Kierownik Referatu Rozwoju, Funduszy Zewnętrznych i 
Gospodarki Komunalnej oraz Iwona Wielgopolan – Inspektor ds. rozwoju i zamówień publicznych. 
Zadaniem Zespołu jest zarządzanie, wybór wykonawcy, koordynacja, kontakty z Instytucją Pośred-
niczącą i  monitorowanie prac związanych z przygotowaniem programu rewitalizacji dla gminy Fa-
bianki w ramach projektu zgłoszonego przez gminę do dofinansowania z Programu Operacyjnego 
Pomoc Techniczna 2014-2020.  

 W styczniu br., w ramach zadań Zespołu, przeprowadzona została procedura konkurencyjna w celu 
wyboru wykonawcy programu rewitalizacji dla gminy Fabianki. Spośród 14 ofert najkorzystniejsza 
cenowo okazała się oferta Zakładu Analiz Środowiskowych EKOPRECYZJA Paweł Czupryn, 43-
450 Ustroń, ul. Sikorskiego 10, opiewająca na kwotę 11 900,00 zł brutto. 

  W  I dekadzie stycznia br. odbyły się trzy spotkania techniczne z wykonawcami oraz inspekto-
rami nadzoru inwestorskiego na następujące zadania: 
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 - przebudowa stadionu w Chełmicy Dużej – wykonawca – Zakład Budownictwa Klasycznego i 
Sportowego „Chojnaccy” Bartosz Chojnacki, Witoszów Górny, 

 - budowa sali gimnastycznej  przy Szkole Podstawowej w Szpetalu Górnym – wykonawca  - PRE-
FABET  Białe Błota, 

 - przebudowa i remont pomieszczeń na lokale mieszkalne w Nowym Witoszynie – wykonawca - 
GM WIND s. c. Fabianki.    

  5 stycznia – do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, za pośrednictwem Starosty Włocławskie-
go, przekazana została propozycja zadania do wsparcia w 2017 r. z rezerwy celowej budżetu pań-
stwa przeznaczonej na likwidację skutków klęsk żywiołowych i osuwisk, zadania zgłoszone przez 
gminę Fabianki dotyczy odbudowy przepustu i przebudowy dróg gminnych Nr 190229C i   190245C 
w obrębie Zarzeczewo.  

  10 stycznia – wzięliśmy udział w spotkaniu informacyjnym w Urzędzie Marszałkowskim w 
Toruniu na temat planowanego konkursu na dofinansowanie budowy targowisk z Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich 2014-2020. Konkurs ma zostać ogłoszony przez Urząd Marszałkowski w II 
kwartale br. Poziom dofinansowania to 63,63% kosztów kwalifikowanych budowy lub modernizacji 
targowiska. 

  10 stycznia – w Urzędzie Gminy Fabianki odbyło się spotkanie informacyjne dla mieszkań-
ców dotyczące projektu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w sołectwie Bogucin (poza 
aglomeracją) w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem 
lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i 
w oszczędzanie energii”, operacje typu „Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich 2014 -2020. Podczas spotkania, w którym uczestniczył również projektant 
przydomowych oczyszczalni ścieków, przedstawione zostały zasady i warunki udziału w projekcie 
gminy Fabianki, odpowiadano również na pytania mieszkańców. 

  W terminie od 11 stycznia do 18 stycznia br. – prowadzony był otwarty nabór deklaracji 
uczestnictwa mieszkańców w projekcie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w sołectwie 
Bogucin w ramach PROW. Poziom dofinansowania do budowy przydomowej oczyszczalni ścieków 
wynosi 63,63%. Pozostałą część kosztów pokrywa uczestnik projektu. W naborze wpłynęło pięć de-
klaracji, jedna osoba się wycofała. Z czterema osobami podpisano umowy dotyczące uczestnictwa w 
projekcie (27 stycznia). 

  13 stycznia - do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu został złożony wniosek o pożyczkę na zakup samochodu-śmieciarki. Wnioskowana pożycz-
ka 520 000,00 zł pozwoli sfinansować 80% kosztów zakupu pojazdu. Wnioskowany okres spłaty po-
życzki to 8 lat, w tym w pierwszym roku karencja w spłacie rat kapitałowych. 

  Gmina Fabianki po raz pierwszy brała udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy,  
której  jubileuszowy 25 finał odbył się w dniu 15 stycznia 2017 roku. Tegoroczna Orkiestra zbierała 
pieniądze na  sprzęt niezbędny do ratowania życia i zdrowia dzieci na oddziałach ogólno pediatrycz-
nych oraz dla zapewnienia godnej opieki medycznej seniorom. 

  W gminie Fabianki Sztab WOŚP powstał przy Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w Fa-
biankach we współpracy z Urzędem Gminy oraz szkołami działającymi na terenie gminy. Przed 
wielkim finałem odbyły się zbiórki pieniędzy podczas wielu wydarzeń zorganizowanych w placów-
kach  oświatowych na terenie gminy, jak: jasełka, kiermasz ciast i ciasteczek, turniej siatkówki, ma-
raton fitness, loteria fantowa, dziecięcy pokaz talentów, nocny turniej siatkówki, „Cafe Kuźnia”, tur-
niej tenisa stołowego. To był bardzo udany debiut, gdzie wolontariusze zebrali datki do puszek na 
łączną kwotę 10.719,13 zł. To oczywiście zasługa wszystkich darczyńców, to efekt każdego grosza 
wrzuconego do puszki. To efekt pracy wielu osób, które aktywnie włączyły się do wsparcia, prze-
prowadzenia i powodzenia akcji, za co bardzo dziękuję. WOŚP to jedna z inicjatyw, gdzie możemy 
pokazać niesamowitą siłę serc. To także czas wspólnej integracji społeczeństwa, gdzie podczas róż-
nych spotkań prezentowane były umiejętności i dorobek artystyczny w ramach dobrej zabawy.   

  W dniu 16.01.2017 r. brałem udział  w zebraniu mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej 
„OGRODNIK” w Nasiegniewie, zorganizowanym przez Prezesa Spółdzielni Pana Włodzimierza 
Błaszczyka.  

  17 stycznia – braliśmy udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego OSI Włocławka, które 
odbyło się w Urzędzie Miasta we Włocławku. Głównym przedmiotem posiedzenia było przyjęcie 
sprawozdania z realizacji strategii OSI Włocławka w 2016 r. Omawiano również problemy związane 
z konkursami ogłaszanymi przez urząd marszałkowski w ramach polityki terytorialnej.  

  W dniu 17.01.2017 r. dla mieszkańców gminy zostało zorganizowane w Urzędzie Gminy 
otwarte spotkanie informacyjne dotyczące możliwości udziału mieszkańców w projekcie gminy do-
tyczącym budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii na prywatnych budynkach mieszkal-
nych w ramach Działania 3.1 Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł 
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odnawialnych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 
2014-2020. Podczas spotkania omówione zostały  zasady uczestnictwa mieszkańców w projekcie 
budowy odnawialnych źródeł energii takich jak: fotowoltaika, pompy ciepła, kolektory słoneczne. 

  Przygotowywane jest postępowanie przetargowe na zadanie: Przebudowa drogi gminnej nr 
190215C  Skórzno-Chełmica Duża. 

  W dniu 19.01.2017 r. uczestniczyłem w XIX posiedzeniu Konwentu Wójtów Województwa  
Kujawsko – Pomorskiego, które odbyło się w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim w 
Bydgoszczy. Tematami  spotkania były następujące zagadnienia: 

 - Informacja o wdrażaniu w województwie kujawsko- pomorskim programu  e-nadzór, 
 - stan wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko- Pomorskiego na 

lata 2014-2020 w zakresie obszarów wiejskich, 
 - bieżące informacje na temat wdrażania PROW w województwie kujawsko- pomorskim, 
 - realizacja  w województwie kujawsko- pomorskim Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa  

2014- 2020, 
 - rola samorządów w przeciwdziałaniu zjawisku powstania nielegalnych placówek  zapewniających  

całodobową opiekę osobom niepełnosprawnym, przewlekle chorym lub osobom w podeszłym wie-
ku, 

 - zmiany prawa oświatowego.     
  20 stycznia – w Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się otwarcie ofert w postępo-

waniu przetargowym dotyczącym rozbudowy ul. Dobrzyńskiej w ramach Programu rozwoju gmin-
nej i powiatowej infrastruktury drogowej 2016-2019. Gmina Fabianki jest partnerem projektu. Naj-
korzystniejszą cenowo ofertę 5 803 455,43 zł złożyło Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowo –
Inżynieryjnego, 87-110 Toruń, ul. Wapienna 10. 

  23 stycznia – rozpoczął się otwarty nabór mieszkańców gminy chętnych do udziału w projek-
cie budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii na prywatnych budynkach mieszkalnych w 
ramach RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Dofinansowanie ze środków unijnych, którymi 
zarządza Samorząd Województwa, wynosi 50% kosztów kwalifikowanych budowy mikroinstalacji 
takich jak panele fotowoltaiczne, kolektory słoneczne i pompy ciepła. Mieszkaniec musi pokryć dru-
gą połowę kosztów wnosząc wkład własny. Nabór deklaracji uczestnictwa w projekcie potrwa do 3 
lutego br. 

  W dniu 24.01.2017r. odbyło się spotkanie  z przedstawicielami Kujawskiego Stowarzyszenia 
Gospodarczego we Włocławku i przedstawicielami  instytucji zajmującej się  budową  biogazowni  
w temacie  budowy biogazowni dla potrzeb utylizacji osadów z oczyszczalni ścieków, odpadów ko-
munalnych oraz odchodów zwierzęcych z terenu naszej gminy. 

  Zmiany w systemie oświaty  były  tematem spotkania, które odbyło się w Urzędzie Gminy w 
Fabiankach w dniu 25.01.2017 r. z dyrektorami placówek oświatowych z terenu gminy Fabianki.  
  Wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy Fabianki Panem Adamem Rejmakiem 
uczestniczyliśmy w odbywających się spotkaniach sprawozdawczych organizowanych przez zarządy 
jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu gminy Fabianki.  

  W dniu 25.01.2017 r. w tut. Urzędzie odbyła  się prelekcja z obszaru – ochrona środowiska w 
temacie – Smog - zanieczyszczenie powietrza - jego skutki i zapobieganie. W ostatnich latach odno-
towujemy wzrost stężenia trujących substancji w powietrzu, którym oddychamy. Na tle Europy, Pol-
ska jest pod tym względem w najgorszej sytuacji. Stężenie trucizn w atmosferze znacznie przekracza 
granice norm. Smog  jest zjawiskiem atmosferycznym toksycznym i nienaturalnym powstałym w 
wyniku wymieszania się powietrza z dymem i spalinami. To pyły zawieszone, które bardzo nega-
tywnie  wpływają na środowisko i zdrowie człowieka. Oprócz zmian nowotworowych, prowadzą 
m.in. do osłabienia układu odpornościowego, reakcji alergicznych, nie mówiąc już o niekorzystnym 
wpływie na układ oddechowy, jego niewydolność, astmę itd. Problem jest bardzo poważny, bo jak 
wynika z raportu Komisji Europejskiej, co roku na choroby wywołane złym stanem powietrza umie-
ra 28 tys. Polaków. Smog prowadzi także do opadów kwaśnego deszczu, zawierającego trujące kwa-
sy - siarkowy i azotowy - powstałego z reakcji gazów wyemitowanych do atmosfery z wodą, które z 
kolei przyczyniają  się do zakwaszania gleby i wód oraz niszczenia lasów, elewacji budynków itd. 
Odpowiedzialność za taki stan ponosimy także My - zwykli obywatele – najczęściej mieszkańcy 
domków jednorodzinnych, którzy w ramach oszczędności palą śmieci w piecach. Trują siebie i swo-
ich sąsiadów. Niektórzy ze śmieci uczynili główny materiał opałowy, pieczołowicie gromadząc zu-
żyte opakowania do sezonu grzewczego przez cały rok. Wydajność energetyczna spalania niepose-
gregowanych śmieci jest niewielka, a konsekwencje są bardzo poważne. Domowe kominy, pozba-
wione filtrów, produkują więcej zanieczyszczeń niż zakłady czy spalarnie śmieci. Odpady w warun-
kach domowych palone są w niskich temperaturach. To powoduje wydzielanie się mnóstwa zanie-
czyszczeń. Tlenek i dwutlenek węgla, dwutlenek siarki, metale ciężkie, kadm, chlorowodór i cyja-
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nowodór – to tylko część szkodliwych substancji, jakie powstają przy spalania odpadów w przydo-
mowych instalacjach grzewczych. Szczególnie niebezpieczne dla zdrowia jest spalanie odpadów z 
tworzyw sztucznych np. butelek typu PET, worków foliowych, odpadów z gumy czy lakierowanych 
materiałów. W wyniku spalania tego typu odpadów emitowane są rakotwórcze dioksyny, szczegól-
nie  toksyczne dla naszego zdrowia. Zwracam się z apelem do wszystkich mieszkańców o rozsądek i 
zaniechanie procederu spalania śmieci i paliw gorszej jakości w domowych paleniskach. Weźmy 
wszyscy odpowiedzialność za stan powietrza. W razie jakichkolwiek wątpliwości, co do jakości pa-
liw stosowanych w najbliższym otoczeniu, proszę o kontakt z naszym urzędem.  

  Odbyłem dwa spotkania  z deweloperem w temacie  budowy domków jednorodzinnych na 
terenie gminy Fabianki. 

  26 stycznia – wzięliśmy udział w spotkaniu informacyjnym dotyczącym naboru wniosków o 
dofinansowanie operacji w ramach Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich, które odbyło się w Urzędzie 
Marszałkowskim w Toruniu. 

 INFORMACJA   DODATKOWA  
 W miesiącu lutym br. w siedzibie tut. Urzędu Gminy (sala narad – parter) odbędzie się dyżur pra-

cowników ZUS-u  zorganizowany przez Oddział ZUS w Toruniu, Inspektorat we Włocławku. 
 W trakcie spotkania będzie można zasięgnąć porad, m.in.: 

 w zakresie emerytur i rent:  
 gdzie osoby zgłaszające się na dyżur będą mogły uzyskać informacje na temat  przyznawania 

emerytur, rent z tytułu niezdolności, rent socjalnych oraz rent rodzinnych, ustalania ich wysokości, 
pozyskiwania niezbędnej dokumentacji do przyznania wskazanych świadczeń, a także wypełniania i 
kompletowania wniosków emerytalnych i rentowych.  
 Ponadto osoby noszące się z zamiarem rozpoczęcia działalności gospodarczej  lub 
prowadzące już taką działalność: będą mogły na dyżurze uzyskać informacje w zakresie 
czynności, które należy wykonać w przypadku rozpoczęcia działalności gospodarczej,  sposobu 
wypełniania niezbędnych formularzy ubezpieczeniowych oraz ich korygowania, informacje 
dotyczące zasad opłacania preferencyjnych składek przez pierwsze 24 miesiące prowadzenia 
działalności. 

  Ponadto w trakcie dyżuru promowana będzie Platforma Usług Elektronicznych (PUE), dzięki 
której bez wychodzenia z domu, można na bieżąco sprawdzać informacje zapisywane na 
indywidualnym koncie w ZUS. Dodatkowy panel z aplikacją e-Płatnik (przeznaczoną dla małych i 
średnich przedsiębiorców zatrudniających do 100 pracowników) pozwala na bezpośrednie łączenie 
się z bazą ZUS dzięki czemu wypełnianie dokumentów jest łatwiejsze, szybsze i przyczynia się do 
unikania błędów. 

 Aby założyć konto na PUE należy mieć przy sobie dowód osobisty i adres e-mail. 
 
 Zapraszamy wszystkich chętnych na  powyższe spotkanie, które odbędzie się w dniu 08.02.2017 r. 

w godz. od 10:00 do 13:00. 
 Kolejne spotkania z przedstawicielami ZUS-u zostały zaplanowane w nastepujacych terminach : 

- 12.07.2017 r. 
- 09.08.2017 r. 
- 11.10.2017 r.  

 
Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski z posiedzenia w którym brały udział wszystkie komisje stałe, 

które działają przy Radzie Gminy Fabianki: Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Bezpieczeństwa Publicznego i Komisji Rewizyjnej wypracowane na posiedzeniu w dniu 30 stycznia 
2017 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” w dniu 

30.01.2017 r. Nadmienił, że obradujący w tym dniu członkowie Klubu zapoznali się z materiałami 
przygotowanymi na XXI sesję Rady Gminy Fabianki w VII kadencji w tym, m.in. z: 

 1. Zmianami do budżetu na 2017 rok. 
 2. Projektami uchwał: 
 - zmieniających uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 

2017-203, 
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 - zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z 
organizacjami pozarządowymi…”, 

 - „zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości…” . 

 3. Projektami Planów Pracy: 
 - Rady Gminy na rok 2017, 
 - Komisji Rewizyjnej na 2017 r., 
 - stałych komisji Rady Gminy na 2017 r. 
 4. Sprawozdaniami z działalności stałych komisji. 
 5. Sprawozdaniami Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na po-

szczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 
Fabianki w 2016 r. 

 Członkowie Klubu Radnych uzyskali stosowne wyjaśnienia dotyczące wyżej wymienionych projek-
tów uchwał i materiałów. Nie zgłoszono poprawek do projektów uchwał. 

 Radni Klubu dużo czasu poświęcili szczegółowemu omówieniu sprawozdań z działalności stałych 
komisji w 2016 r. oraz ich planom pracy na 2017 r. 

 Wypracowano następujące wnioski: 
 1. Sprawozdania powinny zawierać szczegółowe informacje dotyczące spraw i tematów, którymi 

zajmowały się komisje. 
 2. W sprawozdaniach powinny być wymienione sukcesy, osiągnięcia ale też porażki i nie zrealizo-

wane w pełni zadania. 
 3. Wszelkie dyskusje na komisjach powinny się kończyć konkretnymi wnioskami i propozycjami do 

dalszych prac a nawet projektami uchwał. 
 4. W przyszłości w odpowiednich komisjach plany pracy powinny być poszerzone o nowe zagadnie-

nia, np.: sprawy ochrony środowiska , bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w placówkach oświato-
wych, itp. 

 5. W planach pracy mogłyby się znaleźć projekty uchwał dotyczące zakresu prac danej komisji jako 
inicjatywy uchwałodawcze danej komisji. 

 W dalszej części posiedzenia Klubu omówiono sprawy bieżące dotyczące gminy i jej mieszkańców, 
a także sprawy wewnątrz klubowe. 

 
Ad.7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik Marię Drzewiecką o omówienie sprawoz-

dania Gminnej Biblioteki Publicznej z działalności w 2016 r. 
 
Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Maria Drzewiecka – przedstawiła sprawozdanie opisowe Gmin-

nej Biblioteki Publicznej z działalności w 2016 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Wójt Gminy – podziękował Pani Kierownik za podejmowanie wszelkich inicjatyw mających na celu prawi-

dłowe funkcjonowanie biblioteki. Pogratulował cierpliwości, ponieważ warunki lokalowe są trudne. 
Biblioteka jest w zasadzie estetycznie urządzona, czytelnicy mogą z niej korzystać normalnie, ale 
powierzchnia lokalowa jest niewystarczająca na organizację większych inicjatyw. Dlatego też uro-
czystość poświęcona naszemu poecie Pietrkiewiczowi na pewno byłaby bardziej barwna. Dodał, że 
dzięki zaangażowaniu Pani Kierownik, która jest wielką fanką profesora Pietrkiewicza obchody te 
były w należyty sposób uczczone. Podziękował również Radnym oraz innym osobom, które brały w 
tym udział. Stwierdził, że głównym inicjatorem obchodów był Urząd Marszałkowski, dlatego byli-
śmy zdani na ich przygotowany program. Niestety nie wyszło to tak jak tego oczekiwaliśmy. W tym 
roku z kolei, odbędzie się rocznica śmierci naszego poety i będziemy  chcieli zorganizować większą 
uroczystość.  

 
Ad.8 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w skrócie przedstawił Sprawozdanie Rady Gminy Fabianki za 2016 r. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Sołtys Szpetala Górnego Kawczyński Rafał – powiedział, że chciałby aby Sołtysi również dostawali mate-

riały na sesję, ponieważ bo nie wiedzą o czym czasem prowadzone są rozmowy. 
 
 Przewodniczący RG Adam Rejmak – odpowiedział, że ma pewien pomysł, ale o tym będzie chciał powie-

dzieć w punkcie wolne wnioski. 
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Radny Cackowski Adam – przedstawił sprawozdanie Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rol-
nictwa i Bezpieczeństwa Publicznego z działalności w 2016 roku. Poinformował, iż sprawozdanie to 
również przedstawione było na posiedzeniu Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Radny Górecki Krzysztof – przedstawił sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z działalności w 2016 roku. Poinformował, iż sprawozdanie to również przedstawione 
było na posiedzeniu Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Radny Znajmiecki Marian – przedstawił sprawozdanie Budżetu i Finansów z działalności w 2016 roku. 

Poinformował, iż sprawozdanie to również przedstawione było na posiedzeniu Komisji (sprawozda-
nie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Radny Basiejko Tomasz – przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2016 roku (spra-

wozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Brak pytań do przedstawionych sprawozdań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak ogłosił kilkuminutową przerwę. 
Ad.9 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – wznowił obrady i poprosił Zastępcę Skarbnika Marię Walczak o krót-

kie przedstawienie zmian, które zaszły w uchwale oraz w budżecie.  
 
Zastępca Skarbnika Gminy Maria Walczak – poinformowała, że zmiana następuje w załączniku nr 2 oraz 

dotyczy to tylko poszczególnych rozdziałów. W rozdziale rolnictwo i łowiectwo w paragrafie 6050 
zmniejszeniu ulega zadanie inwestycyjne budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin III 
etap. To zadanie zostaje zmniejszone o 50 tys. Środki te przekazane są na nowe zadanie w tym sa-
mym paragrafie porządkowanie gospodarki ściekowej w sołectwie Bogucin. Wprowadza się nowe 
zadania pn. "Budowa placów zabaw i miejsc rekreacyjnych w gminie Fabianki", "Uporządkowanie 
gospodarki wodno-kanalizacyjnej w sołectwie Bogucin", "Montaż instalacji fotowoltaicznej na bu-
dynku ZGK w Fabiankach" wycofując zadanie pn: "Budowa ścieżek rowerowych-RLKS" oraz do-
konując zmniejszenia wydatków "Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin - III etap" 
i "Montaż instalacji fotowoltaicznej na urzędzie gminy Fabianki". Zwiększono wydatki w dziale 852 
Opieka Społeczna i w dziale 750 Administracja publiczna. 

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwa-

ły. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/185/2017 z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie zmian do budżetu na 2017 rok. 
 
pkt 2) 
Zastępca Skarbnika Gminy Maria Walczak – poinformowała, że zmiana następuje w zadaniu budowy ka-

nalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin III etap. W roku 2017 zmniejszamy o kwotę 90 tys. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/186/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2017-2037.  
 
pkt 3) 
Kierownik GZO Migdał Marek – powiedział, iż co roku trzeba wyliczać średnie wynagrodzenie nauczycieli. 

Dodał, że w tym roku średnie wynagrodzenia były obniżone o ponad 4. 410,13 zł, w związku z tym 
teraz trzeba taką kwotę wypłacić. Natomiast wszystkie pozostałe kategorie wypełniły te zadanie i 
spełniały te wymogi.  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/187/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta 
Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2016 r. 
 
pkt 4) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Tomasza Basiejko o przedstawienie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny Basiejko Tomasz – odczytał plan pracy na 2017 r. Komisji Rewizyjnej dołączony do projektu uchwa-

ły. 
 
Brak pytań.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/188/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2017 rok. 
 
pkt 5) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał plan pracy dołączony jako załącznik do projektu uchwały. W 

związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały oraz zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/189/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy 
Rady Gminy na 2017 rok. 
 
pkt 6) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Krzysztofa Góreckiego o przedstawienie planu pra-

cy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał plan pracy na 2017 r. Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 

Spraw Społecznych dołączony do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Adama Cackowskiego o przedstawienie planu pracy 

Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego. 
 
Radny Cackowski Adam – odczytał plan pracy na 2017 r. Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego dołączony do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Mariana Znajmieckiego o przedstawienie planu 

pracy Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Radny Znajmiecki Marian – odczytał plan pracy na 2017 r. Komisji Budżetu i Finansów dołączony do pro-

jektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/190/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 
komisji Rady Gminy Fabianki na 2017 r. 
 
pkt 7) 
Kierownik GZO Migdał Marek – powiedział, że zmiana musiała być jedynie w zastąpieniu dwóch niewła-

ściwie użytych słów.  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/191/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
„Rocznego programu Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymieniony-
mi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2017”. 
 
pkt 8) 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – powiedział, że tak jak w poprzedniej podjętej uchwale zmiana dotyczy 

małej poprawki kosmetycznej.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/192/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zago-
spodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela  nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
pkt 9) 
Sekretarz Gminy Dorota Białkowska – poinformowała, że w roku 2011 podejmowana była uchwała w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
gmina Fabianki. Wykaz przystanków został zawarty w załączniku nr 1, natomiast w załączniku nr 2 
określone zostały warunki i zasady korzystania z tych obiektów. W październiku ubiegłego roku do-
konywana była zmiana załącznika nr 1. Obecnie w wyniku aktualizacji bazy przystanków, ponownie 
dokonujemy zmiany załącznika nr 1 do uchwały o przystanki zlokalizowane przy drogach  gminnych 
z określeniem  stron usytuowania – prawy, lewy.    

 
Radny Basiejko Tomasz – zapytał jak ma rozumieć określenie prawy, lewy w tej uchwale?  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Wójt Gminy – powiedział, że określenia te oznaczają wyjazd i powrót. Dodał, że niestety przepisy się zmieni-

ły i musi być konkretnie określony również przystanek powrotny. Stąd też głównie zmiana uchwały.  
 
Radny Basiejko Tomasz – dodał, że po prostu bierze się to z kierunku wyjazdu?  
 
Wójt Gminy – odpowiedział, że tak dokładnie jest.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXI/193/2017 z dnia 31 stycznia 2017 roku zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem  lub zarządzającym jest Gmina Fabianki 
oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
 
 
Ad.10 
Radny Tumiński Sławomir – poinformował, iż mieszkańcy Włocławka, którzy osiedlają się w miejscowości 

Bogucin pytają dlaczego nie ma ulic. Mówią, że jest to rozwojowa miejscowość a nie ma ulic i jest 
bałagan w numeracjach domów. Nadmienił, iż osoby takie bardzo rzadko przychodzą na zebrania so-
łeckie. Dodał, że informował mieszkańców, że były w tym kierunku już jakieś kroki podjęte, ale na 
chwile obecną nic nie wiadomo. Powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że problem z numerami 
domów jest duży i, że mieszkańcy narzekają, ale wyraził nadzieję, że może małymi kroczkami uda 
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się to jakoś zaradzić. Dodał, że chciałby usłyszeć jakie konkretne stanowisko Rady, Pana Wójta czy 
coś będzie w tym kierunku robione czy nie.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – powiedział, że faktycznie sprawa Bogucina była poruszana w po-

przedniej kadencji, jednak niestety nie została rozwiązana.   
 
Wójt Gminy – powiedział, że dziwi się, że taki głos i takie stanowisko pada dzisiaj. Odniósł się do radnego 

Tumińskiego, że na zebraniach z mieszkańcami takiej inicjatywy nie zgłosił.  Powiedział, że ten głos 
ma być tam, na zebraniach wśród mieszkańców. Nadmienił, że jeżeli będzie decyzja mieszkańców, 
wówczas będą o tym rozmawiać. Nadmienił, że niektórzy mieszkańcy nie chcą wcale ulic, ponieważ 
wiąże się to z pewnymi kosztami. Ten problem nie będzie dotyczył tylko Bogucina, ponieważ inne 
sołectwa też się rozwijają. Problem ten dopiero powstaje i jeżeli będziemy mieli do tego komplek-
sowo przystąpić to trzeba będzie zrobić to we wszystkich większych miejscowościach przy  akcepta-
cji mieszkańców i dobrze tutaj zauważono, że są to głosy z reguły mieszkańców którzy się dopiero 
sprowadzili.  

 
Radny Tumiński Sławomir – dodał, że ci mieszkańcy na zebrania sołeckie nie chodzą.  
 
Wójt Gminy – nadmienił, iż mimo tego musi wsłuchiwać się w głos całej społeczności. 
 
Radny Przybyszewski Marian – poinformował, iż widział w gminie Lipno fajne rozwiązanie. Dodał, że są 

tabliczki, wskazujące numery domów. Jest to taki drogowskaz pokazujący w którym kierunku moż-
na jechać. Stwierdził, że jest to duże ułatwienie przy znalezieniu konkretnego numeru posesji. Nie 
wiązałoby się wtedy to z kosztami, bo nie trzeba byłoby wymieniać dokumentów.   

 
Radny Cackowski Adam – dodał, iż zgadza się z faktem tym, że w Bogucinie jest ogromny bałagan w nume-

racjach działek. Powiedział, że budował dom w tej miejscowości i został nadany nr 167 obok domu 
nr 43 na jednej ulicy.  

 
Sołtys Bogucina Krasiński Andrzej – poinformował, że tworzy tablicę informacyjną na której naniesione 

będą wszystkie numery działek. Ułatwi to w jakichś sposób możliwość odszukania konkretnej dział-
ki. 

 
Wójt Gminy – powiedział, że w zeszłym roku mówił o tabliczkach jednak wniosek padł konkretny o utwo-

rzenie ulic. Nie chodzi tylko o numery zabudowań w Bogucinie, ponieważ domów wszędzie przy-
bywa i trzeba nadawać te numery. Tego typu problemy trzeba podejmować u siebie w sołectwie, 
m.in. na zebraniach sołeckich. 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – powiedział, że w ubiegłym roku podjęta została uchwała o sprzedaży bu-

dynków w Chełmicy i chciał się dowiedzieć jak sprawa z tym obiektem wygląda na dzień dzisiejszy? 
Zapytał, czy były jakieś inicjatywy mieszkańców w sprawie zagospodarowania, wykorzystania tego 
obiektu.  

 
Wójt Gminy – odpowiedział, że efekt jest jaki jest. Dodał, że niepotrzebnie temat ten został negatywnie na-

głośniony. Na dzień dzisiejszy budynek niszczeje, jest pusty. Nadmienił, iż podjął również rozmowy 
z developerem o zaadoptowaniu tego budynku. Stwierdził, iż w ubiegłym roku było dwóch chęt-
nych, jeden chciał wziąć to w dzierżawę a drugi chciał to kupić. Niestety po tym larum, które zostało 
podniesione niepotrzebnie jeden z nich już  zrezygnował, a drugi czeka na zmianę przepisów. Miał 
plan z którego mieszkańcy Chełmicy- Cukrowni byliby zadowoleni, a ponadto byłyby 3-4 dodatko-
we miejsca pracy. Nadmienił, że spowodowane było to atmosferą powyborczą oraz niechęcią do je-
go osoby. Dodał, że jeśli nie będzie chętnych to będą musieli jakoś ten budynek zagospodarować, bo 
nie może doprowadzić do tego, aby budynek ten całkowicie został zniszczony, jednak to również 
wiąże się z kosztami.     

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że jeżeli budynek nie będzie w końcu zagospodarowany to 

będzie trzeba go rozebrać, gdyż w późniejszym czasie może stanowić zagrożenie. 
 
Radny Górecki Krzysztof – powiedział, że w sprawozdaniu Pana Wójta usłyszeli bardzo dobrą informację o 

korzystnym przetargu na ul. Dobrzyńską. Dodał, że mają duże oszczędności więc może w ramach 
tych oszczędności tanim kosztem udałoby się tą piękną inwestycję lekko przedłużyć w formie wą-
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skiego chodnika w miejscowości Kulin. Nadmienił, iż jest tam bogata zabudowa jeżeli chodzi o 
domki jednorodzinne, jest tam dość niebezpiecznie, samochody bardzo szybko jeżdżą. Zapytał Pana 
Wójta, czy może udałoby się coś zaradzić w tej sprawie? 

 
Wójt Gminy – odpowiedział, że dopóki nie jest podpisana umowa nie rozmawiamy o żadnych oszczędno-

ściach. Dodał, że na zebraniu sołeckim również nie padło zapytanie o budowę chodnika, ani nie zo-
stała podjęta decyzja w tej sprawie.  Jeżeli chodzi o Kulin to mamy inny kosztowny problem, którym 
jest dokończenie budowy świetlicy, zgodnie z decyzją mieszkańców. Odniósł się konkretnie do bu-
dowy chodnika, stwierdzając że  realizacja tej inwestycji w tym roku nie jest możliwa, ale jest to za-
sadny wniosek do realizacji w 2018 r. i będzie  zabiegał o partycypację w kosztach samorządu Mia-
sta Włocławek.    

 
Radny Powiatowy Jan Krzyżanowski – powiedział, że  Pan Prezydent Włocławka publicznie deklarował 

współpracę z Gminą Fabianki z której ostatecznie się wycofał. Droga jest granicą miasta Włocławek 
i Gminy Fabianki, mieszkańców przybywa również młodych. Droga jest uczęszczana bardzo często, 
również przez matki prowadzące wózki. Dodał, że popiera Radnego Góreckiego oraz prosi o popar-
cie i realizację.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że za mało mieszka tam wyborców aby Pan Prezydent miał się 

tą ulicą przejmować.  
 
Wójt Gminy – odniósł się do sprawy chodnika w Kulinie. Powiedział, że każdy wniosek jest zasadny. Dodał, 

że również uważa, iż chodnik tam jest niezbędny. Nadmienił, że nie znaczy to, że do tego zadania 
nie przystąpimy. Nie obiecuje tego w tym roku, ponieważ wie jakie były inicjatywy i decyzje z ze-
brań i w pierwszej kolejności będzie brał to pod uwagę.   

 
Radna Szczepańska Ewa – odniosła się do uchwały o przystankach. Chciała się dowiedzieć kto będzie ob-

sługiwał te trasy i jak to praktycznie będzie wyglądało? Nadmieniła, że ze wcześniejszych rozmów 
wynikało, że mieszkańcy mieli jeździć razem z młodzieżą. Zapytał jak Wójt to widzi? Jak będą za-
jeżdżać pod szkoły?    

 
Wójt Gminy – odpowiedział, że nie wie kto będzie przewoźnikiem, ponieważ przetarg będzie ogłoszony jesz-

cze raz. Poprzedni został unieważniony z tego tytułu, że wartość zadania deklarowana w przetargu 
była wyższa aniżeli mieliśmy zabezpieczoną kwotę w budżecie. Z tego powodu nie rozstrzygnięto  
przetargu. Na obecną chwilę nie wie kto będzie realizował zadanie, ponieważ nie został jeszcze 
ogłoszony przetarg. Nadmienił, że prowadzi rozmowy z każdym przewoźnikiem.  

 Odnosząc się do  sugestii związanej z realizacją komunikacji zbiorowej w powiecie lipnowskim to 
zdania są podzielone. Jedni zauważyli poprawę jej funkcjonowania w ramach powiatu lipnowskiego, 
a wiele gorzej jest z realizacją tego zadania poza granicami powiatu.  Funkcjonowanie  komunikacji 
zbiorowej w powiecie lipnowskim również  ujemnie odbiło się na terenie naszej gminy, gdyż  Ku-
jawsko Pomorski Transport Samochodowy we Włocławku wycofał kilka kursów.  

                Rozmawiał ze Starostą Lipnowskim i niestety na dzień dzisiejszy nie potrafił odpowiedzieć czy to 
ulegnie zmianie. W przypadku kiedy by powstała tak jak w Lipnie komunikacja w powiecie wło-
cławskim wówczas można to zadanie połączyć zgodnie z ustawą, która ma wejść od 2018 r. Dodał, 
że wtedy będzie taka możliwość, a my jako samorząd również będziemy mogli przystąpić do takiej 
spółki czy też na podstawie porozumienia między powiatami czy gminami. Dodał, że jeżeli chodzi o 
przystanek przy szkole to nie widzi w tym żadnego problemu. Dzieci wysiadają z autobusu, który je-
dzie dalej. Przystanki są uzgodnione. Problem zacznie się pojawiać w trakcie wdrażania ustawy o 
zmianie systemu oświaty. Dziś dowozimy dzieci do gimnazjów, w momencie kiedy gimnazja zosta-
ną zlikwidowane, obowiązku dowożenia już nie będzie, tylko w przypadku gdy   odległość do szkoły 
będzie powyżej 4 km. Łącząc to z linią regularną i wprowadzeniem biletów miesięcznych będziemy 
mogli to realizować taniej oraz będziemy mieli orientację ilu naszych pasażerów korzysta z  przejaz-
dów. Nadmienił, że z komunikacji będą mogli korzystać ci mieszkańcy którzy do tej pory z takowej 
nie korzystali, gdyż takiej komunikacji w  niektórych miejscowościach  nie było. Jeżeli to by się 
udało byłoby to dla nas duże osiągnięcie. Ponadto jeżeli będzie to opłacalne to istnieje możliwość 
zwiększenia liczby kursów. Dodał, że interesuje go większa ilość kursów w godzinach popołudnio-
wych i nocnych, a także w weekendy.  

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała jak będzie autobus zatrzymywał się przy szkole w Fabiankach? Jak 

dzieci będą wysiadać żeby było bezpiecznie? Reszta przystanków usytuowanych jest przy drodze.  
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Wójt Gminy – odpowiedział, że nic się technicznie nie zmienia, czyli kursy autobusów będą tak samo. Przy 

szkole w Fabiankach autobus będzie wjeżdżał na teren szkoły i na parkingu dzieci będą wysiadać tak 
jak jest to do tej pory. Dodał, że nic tu się nie zmienia. Kiedy dzieci wysiądą autobus zawróci i z pa-
sażerami pojedzie dalej.  

 
Ad.11 
Brak. 
 
Ad.12 
 
Sołtys Szpetala Górnego Kawczyński Rafał – zapytał, czy gmina może troszeczkę szybciej podejmować 

działania i szybciej realizować problemy z tym związane? Dodał, że na początku stycznia ktoś strącił 
na wysepce słupki. Po co najmniej dwóch tygodniach zostały z tego zdjęte śruby. Stwierdził, że do 
dnia dzisiejszego nie ma nowych słupków założonych. Stwierdził, że dla niego trwa to trochę długo.  

 
Wójt Gminy – poprosił, aby najpierw zapytać zanim wygłosi się swoją opinię. Powiedział, że nasza reakcja 

była natychmiastowa. Dokonaliśmy zgłoszenia o powstałej szkodzie do ubezpieczyciela za pośred-
nictwem brokera obsługującego naszą gminę.  W tej sytuacji oczekiwaliśmy na przyjazd  likwidatora  
firmy ubezpieczeniowej, który wykonał niezbędną dokumentację tj. zdjęcia i oględziny miejsca 
szkody, co jest niezbędne do oszacowania wysokości szkody.  

 
Sołtys Szpetala Górnego Kawczyński Rafał – powiedział, że zgłosił to na początku stycznia i reakcja nie 

była taka jak powinna być.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział, że gmina wystąpiła pisemnie do ubezpieczyciela oraz z zapytaniem do policji, 

czy było wezwanie do zdarzenia w wyniku którego doszło do zniszczenia mienia. To pozwoliłoby na 
ustalenie sprawcy szkody i firmy zobowiązanej do wypłaty odszkodowania z polisy sprawcy szkody.  
W wyniku prowadzonego postępowania nie ustalono sprawcy, stąd szkoda będzie usuwana z nasze-
go ubezpieczenia.  Nadmienił, że pamięta jak Sołtys dzwonił, ale to już wtedy było zgłoszone.   

 
Radny Stroiński Artur – zapytał Radnych Powiatowych o możliwość podcięcia drzew w kierunku Zadusznik 

za szkołą. Do szkoły jest  uporządkowana trasa, a za szkołą już niestety przy posesjach mieszkańców 
powyrastały gałęzie.   

 
Radny Powiatowy Jan Krzyżanowski – powiedział, że zgadza się z wypowiedzią Radnego i podcięcie 

drzew byłoby przydatne przy wszystkich drogach i poboczach.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – powrócił do tematu przekazywania materiałów na sesję. Chciałby, aby 

materiały te były udostępniane w formie elektronicznej. Dodał, że nie chodzi tu tylko i wyłącznie o 
oszczędność papieru ale również o tonery, pozostałe materiały biurowe wykorzystywane, czas który 
trzeba poświęcić temu, ale także jazda kierowców. Mogłoby to być w formie takiej, że wszyscy mie-
liby skrzynkę e-mailową i te materiały byłyby w ten sposób wysyłane. Kolejną formą mogłoby być 
przekazywanie materiałów na pendrive lub płycie. Dotyczy to również sołtysów, ponieważ w tej 
formie również mogliby dostawać materiały na sesję i zapoznać się z nimi przed sesją. Dodał, że 
musi być chęć przezwyciężenia stereotypów.  

 
Sołtys Nasiegniewa Łukaszewski Robert – powiedział, że najlepiej zrobić takie zapytanie i zacząć działać, 

wtedy wiadomo ile osób byłoby chętnych na formę e-mailową a ile na pendrive. Dodał, że większość 
osób nawet w telefonach miałoby możliwość odbierania i odtwarzania tych materiałów.   

 
Radny Basiejko Tomasz – dodał, że najlepiej chyba byłoby zrobić jedną skrzynkę i każdy miałby do niej 

dostęp. 
 
Ad. 13 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XXI sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
Protokołowała: 
 



Strona 13 z 13 

Daria Sadlak 


